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Beste heer Rabelink, leden statengriffier- Provincie Zeeland, 

Wist u dat er in Nederland zo'n 80 miljoen m2 aan asbestdaken is? De meeste van deze daken liggen 

op zakelijke vastgoedpanden met een agrarische bestemming, ook in de provincie Zeeland. Met 

verschillende overheden en partners spant Univé zich in voor de verwijdering van deze asbestdaken. 

Hoe de congestie van ons energienetwerk deze verduurzaming dreigt te blokkeren en welke hulp wij 

van u vragen om dit te voorkomen, licht ik hieronder graag toe. 

Asbest: een gezondheids-, financieel en duurzaamheidsrisico 

Wanneer asbest deel uitmaakt van de leef- en werkomgeving geeft dit ernstige risico's voor mensen 

en dieren. Daarnaast brengt hun asbestdak ondernemers in een financiële spagaat. Veel van hen 

kunnen de hoge kosten van asbestsanering niet betalen. Maar het vooruitzicht van een onverzekerd 

bedrijfspand dat de toekomst van hun onderneming bedreigt is evenmin een optie. Intussen is ook 

het verduurzamen van hun bedrijfsvoering vrijwel onmogelijk, omdat het verboden is zonnepanelen 

op asbestdaken te plaatsen. 

Duurzame Zekerheid: van asbestrisico naar energiekans 

Asbestdaken zijn dus om meerdere redenen een groot probleem. Met Duurzame Zekerheid 

lanceerde Univé in 2019 een oplossingsmodel. Zonder kosten of zorgen voor de ondernemer, saneert 

Univé zijn of haar asbestdak, om er vervolgens zonnepanelen te plaatsen. Met het zonnedak wordt 

groene stroom opgewekt die als Energie van de Boer voor een marktconforme prijs huishoudens in 

de regio verlicht en verwarmt. Op deze manier wordt de voorfinanciering terugverdiend en slagen 

we erin om van het risico van asbest een bedrijfskans voor ondernemers en een energiekans voor 

particulieren te maken. 

SDE++subsidies dreigen te verlopen 

Door sanering van maar liefst 70000 m2 asbestdak en installatie van zo'n 30000 zonnepanelen 

leveren inmiddels 26 voormalige asbestdaken stroom aan meer dan 1300 Nederlandse huishoudens. 

Sinds de lancering van Duurzame Zekerheid hebben maar liefst 1300(!) agrarisch ondernemers een 

aanvraag gedaan om gebruik te kunnen maken van onze oplossing en werkwijze. Hierdoor is Univé 

inmiddels de grootste branchevreemde aanvrager van SDE++subsidies, waarvan we ruim 400 

beschikkingen hebben mogen ontvangen. Deze SDE++subsidies dreigen echter te verlopen als gevolg 

van een van de grootste belemmeringen van de energietransitie op dit moment: de congestie van 

het Nederlandse energienet. 

Congestie belemmert milieu- en energiekans 

Door deze congestie wordt het, ook in Zeeland nagenoeg onmogelijk om opgewekte groene energie 

terug te leveren aan het energienetwerk. Hiermee komt indirect de sanering van zakelijke 

asbestdaken zwaar onder druk te staan. En missen we een fantastische kans om de milieu-uitdaging 

die asbestdaken Nederland geeft, om zetten in een impactvolle bijdrage aan onze grootste 

maatschappelijke opgave: de energietransitie. 

Batterijopslag ontlast het energienet 

In het licht van de netcongestie en de gevolgen daarvan is Univé volop in gesprek met netbeheerders 

en innovatiepartners om te werken aan oplossingen, zoals batterijopslag. Met de inzet van batterijen 
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kan een deel van de zonne-energie lokaal worden opgeslagen en benut op het erf van de locatie 

waar deze wordt opgewekt. Hiermee gaat deze energie niet verloren en ontlasten we het energienet. 

Wij verzoeken uw steun en medewerking 

Met Duurzame Zekerheid koppelen we de milieu-uitdaging van asbestdaken aan de 

duurzaamheidsopgave van de energietransitie waar we gezamenlijk naar streven. Wij willen deze 

bijdrage hieraan graag blijven voortzetten. Daarom vragen we u om het volgende: 

1. Ondersteuning van en deelname aan onze lobby richting netbeheerders, die ervoor moet 
zorgen dat met inzet van batterijopslag ook binnen congestiegebieden verder verduurzaamd 
kan worden. 

2. Het toekennen van voorrang aan Duurzame Zekerheid-aansluitingen, die directe toegang tot 
en daarmee 'teruglevering' aan het energienet mogelijk maakt. In lijn met de wens van de 
ACM om op dit gebied, verzoeken we als collectief aanvrager 
om Duurza

maatschappelijk te prioriteren 

me Zekerheid en netaansluitingen die dit voortbrengt als 'maatschappelijk doel' te 
kwalificeren. 

3. Voorzien in aantrekkelijke provinciale financieringsopties voor het asbestvrij maken van 
(agrarische) locaties in Zeeland, al dan niet gekoppeld aan Duurzame Zekerheid Univé. 

Laat de grote inspanningen die ook in Zeeland worden gemaakt om asbestdaken op te ruimen niet 

stranden door het vastlopen van het energienetwerk. We rekenen erop dat u het belang hiervan 

onderkent en hopen op uw steun en medewerking. 

We gaan graag met u in gesprek om ons verzoek en de achterliggende context nader toe te lichten. 

We nodigen u daarom graag uit om op ons kantoor in Zwolle of op een locatie van uw voorkeur eens 

van gedachten te wisselen over dit onderwerp. 

Hartelijk dank voor uw reactie op onze uitnodiging. 

Met vriendelijke groet, 

, 

Chief Finance & Risk Officer 

Coöperatie Univé N.V. 

Postbus 4, 9400 AA Assen 

duurzamezekerheid@unive.nl 

https://www.acm.nl/nl/publicaties/acm-maakt-maatschappelijk-prioriteren-door-netbeheerders-mogelijk
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Onderschrijving Programmabureau Versnellingsaanpak Asbestdaksanering 

Het Programmabureau Versnellingsaanpak Asbestdakensanerlng werkt aan de versnelling van het 

saneren van asbestdaken. Het initiatief van Univé draagt bij aan deze versnelling. We onderschrijven 

dat het initiatief van Univé een maatschappelijk doel A.
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dient. Daarom ondersteunen we ook deze brief. 

     , Hoofd Programmabureau 

Versnellingsaanpak Asbestdakensanering 

https://www.asbestversnelling.nl/ambassadeurs/



